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1 03 programma 

Openbare Orde en 

Veiligheid en 

Verkeer en Vervoer. 

SGP 03.03.01. Is het college bereid camera's te laten installeren bij 

vernielingen hotspots, zodat daders herkend en opgepakt kunnen 

worden? Alleen dan kan schadeverhaal succesvol zijn.

Zodra de juridische basis/onderbouwing voldoende is (o.a. dat de 

problematiek zwaar genoeg is) voor het plaatsen van camera’s, zullen we 

het plaatsen van camera's overwegen.

Cazemier

2 03 programma 

Openbare Orde en 

Veiligheid en 

Verkeer en Vervoer. 

SGP 03.04.01. Kan regio-overschrijdende inzet van hulpdiensten bij 

levensbedreigende situaties nog meer en nog effectiever worden 

gerealiseerd?

Door de hulpdiensten zijn en worden er regionale afspraken gemaakt 

m.b.t. burenhulp. Voorbeelden hiervan zijn convenanten en inzet van het 

dichtstbijzijnde voertuig.

Cazemier

3 03 programma 

Openbare Orde en 

Veiligheid en 

Verkeer en Vervoer. 

SGP 03.09.02. Is het college bereid een proef te doen met 1 vuurwerkvrije 

kern? 

Deze vraag is politiek.

Nee. Op specifiek verzoek van o.a. kwetsbare doelgroepen en 

kerkbesturen worden vuurwerkvrijezones ingesteld. De overlastmeldingen 

rechtvaardigen een totaalverbod in een kern niet en handhaving van het 

verbod is haast onmogelijk danwel erg kostbaar. Daarbij is door de 

aangepaste regelgeving (inperking afsteektijden) de mogelijke overlast 

reeds ingeperkt.

Cazemier

4 Programma r.o, 

wonen en mobiliteit.

SGP 06.13.02. Wil het college onderzoeken                            

a. een Waterbusverbinding tussen Schoonhoven en Rotterdam, met 

haltes bij Lekkerkerk en Krimpen aan de Lek en verder de gebruikelijke 

haltes

b. een autoveerverbinding Stormpolder - Ridderkerk

c. een snelfietsroute oost/west door de Krimpenerwaard valt te 

realiseren?

Met de Waterbus BV zijn de afgelopen jaren al diverse gesprekken 

gevoerd. In de raad is ingestemd met een nadere verkenning  van de 

mogelijkheden om de filedruk op de Algerabrug te verminderen. De door 

u genoemde punten worden daarbij betrokken. 

Neven

5 Programma r.o, 

wonen en mobiliteit.

SGP Mis TBK bij verbonden partijen, de wet private kwaliteitsborging is 

aangehouden in de eerste kamer, op welke wijze wordt de kwaliteit en 

veiligheid gewaarborgd nu we dit niet meer bij TBK onderbrengen?

Tot 1 januari 2018 is de GR TBK verantwoordelijk voor de kwaliteit en 

veiligheid. Na 1 januari 2018 is de gemeente Krimpenerwaard 

verantwoordelijk. 

Blok

6 Programma 

duurzaamheid en 

milieu.

SGP Er ligt een opgave voor 2022, alle asbestdaken moeten voor deze tijd 

gesaneerd zijn, op welke wijze wordt er geanticipeerd op deze opgave 

en welke acties zijn al genomen of in gang gezet om dit te realiseren?

Met ingang van 1 januari 2024 zijn asbestdaken verboden in Nederland. 

Komend jaar wordt een strategie bepaald voor deze opgave. Hierbij geldt 

de toolbox asbestdaken van de Vereniging BWT als leidraad. De 

gemeenteraad wordt hierover t.z.t. nader geïnformeerd.

Neven

7 Par. Lokale 

heffingen

SGP De rioolheffing stijgt de komende jaren jaarlijks met € 25,-- volgens het 

nieuw vastgestelde VGRP's; is met deze stijging in het jaar 2018 e.v. 

nog geen rekening gehouden?

Nee. Bij de vaststelling van het VGRP worden geen tarieven  vastgesteld. 

De tarieven worden jaarlijks berekend en alleen voor het nieuwe 

begrotingsjaar vastgesteld door de Raad in de Verordening rioolheffing. 

Zoals in de presentatie  op 7 september, tijdens de thema avond over het 

VGRP is gepresenteerd, is de stijging van € 25 losgelaten in verband met 

de nieuwe berekeningen. Omdat we uitgaan van een (wettelijk maximaal) 

kostendekkend tarief wordt voorgesteld om het tarief van 2017 niet te 

verhogen.   

Boere

8 Par. Lokale 

heffingen

SGP De toegerekende overhead aan grafrechten is hoog;het lijkt een zeer 

geflatteerd beeld te zijn dat er sprake is van een dekkingspercentage 

van 53%; is de toegerekende overhead juist?

Ja dit bedrag is juist. De personeelskosten en de daarbij behorende 

overhead zijn de grootste kostenpost bij de lijkbezorgingsrechten.

Boere

9 Par. Onderhoud 

kap.goederen

SGP Is er inzicht in de mate van toereikendheid van de voorzieningen IBOR 

en onderhoud gebouwen

Ja, bij het opstellen van de beheerplannen is bepaald welke stortingen 

nodig zijn om de beheerplannen uit te kunnen voeren. 

Boere

10 Par. Grondbeleid SGP Krimpen a.d. Lek: Nieuw dorpshart Centrum is sterk negatief resultaat, 

moet gecompenseerd worden door de andere grondexploitaties v.m. 

Nederlek; ziet college mogelijkheden om deze negatieve stand te 

compenseren en het te lopen risico te minimaliseren? 

Ja, zoals aangegeven op pagina 114 van de begroting verwachten wij 

(zowel op eindwaarde als contante waarde) een gering positief resultaat 

voor alle grexen. Voor het Dorpshart blijft het resultaat negatief.

Blok

11 6 sociaal domein CDA is de meerjarig ingeboekte korting van 400K oplopen naar 600K/800K 

een taakstelling, die nog nader ingevuld moet worden?  Zo ja, waar 

staat dat in de kadernota?

Deze vraag is politiek.

Op basis van investeringen die gedaan zijn in het voorveld in de jaren 

2015-2018, gaan wij er vanuit dat de genoemde bedragen realistisch zijn.

Neven, Sleeuwenhoek, 

Vente

12 17 samenleving CDA hoezo is er vanaf 2018 minder geld beschikbaar voor groen; circa 200K 

per jaar

Structureel blijft het budget gelijk. In 2016 en 2017 was er sprake van 

incidentele lasten. Voornamelijk i.v.m. optimaliseren van het 

groenonderhoud. Zie hiertoe ook de 2e tussenrapportage 2017. 

Daarnaast is er nog sprake van een aantal kleinere verschillen.

Boere

13 17 samenleving CDA hoezo wordt er vanaf 2018 minder geld besteedt aan onderwijs; circa 

400K per jaar

Dit betreft vrijvallende kapitaalslasten van onderwijshuisvesting. Neven
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14 20 wmo CDA waarom zijn de baten voor wmo alleen in 2018 circa 200K hoger en in 

de andere jaren niet?

I.v.m. de uitvoering van een aantal projecten is in 2018 en 2019 sprake 

van tijdelijke formatie. De tijdelijke loonkosten die hiermee gemoeid zijn, 

worden gedekt vanuit een reserve. Dit verklaart de incidentele hogere 

baten.

Sleeuwenhoek

15 20 jeugdhulp CDA waarom nemen de baten  van jeugd met 70K (=200%) toe? Er is sprake van detachering van een medewerker. Voor een juiste 

verantwoording worden de baten separaat geraamd.

Neven

16 20 jeugdhulp CDA waarom zijn de lasten voor jeugdhulp maatwerk vanaf 2019 circa 400K 

lager dan in 2018

Op basis van de analyse van het rekeningresultaat en de 

eindafrekeningen PGB van de SVB heeft meerjarig een technische 

aframing plaatsgevonden van € 400k. 

Neven

17 127 sociaal domein CDA waarom is er extra formatie nodig in 2018 (175K) en 2019 (87K) en 

waarom wordt dit ten laste gebracht van de reserve sociaal domein?

Het gaat hier om de (geactualiseerde) verwerking van de wijziging, 

conform de besluitvorming in de 1e Tussenrapportage 2017 (blz. 6). 

Neven, Sleeuwenhoek

18 29 sociale zaken CDA waarom zijn de lasten voor werk vanaf 2019 circa 200K lager per jaar? Dit wordt veroorzaakt door de afbouw van het WSW-budget binnen de 

integratie-uitkering Sociaal Domein.

Vente

19 29 sociale zaken CDA waarom zijn de latsen voor armoedebeleid vanaf 2019 circa 100K lager 

dan in 2018? 

De daling hiervan wordt veroorzaakt door een daling van de inhuur van 

personeel.

Vente

20 29 sociale zaken CDA en waarom zijn ook de baten voor armoede beleid vanaf 2019 circa 

100K lager

De gelden voor de inhuur werden onttrokken uit de reserve. Door een 

vermindering van de inhuur is ook de ontrekking uit de reserve lager.

Vente

21 127 sociale zaken CDA waarom is er extra formatie nodig in 2018 (77K) en 2019/2020 (35K) en 

waarom wordt dit ten laste gebracht van de reserve sociaal domein?

Bij de evaluatie functiehuis in 2016 is geconstateerd dat er voor de 

uitvoering van de taken op het gebied van Sociale Zaken tijdelijk extra 

capaciteit nodig. Vanwege het incidentele karakter is bij de Tussentijdse 

rapportage 2016 besloten om de lasten te dekken uit de reserve Sociaal 

Domein.

Vente

22 69 wmo CDA waarom weet de gemeente niet hoeveel maatwerkvoorzieningen wmo er 

zijn in 2015 en 2016?

Het aantal verstrekte maatwerkvoorzieningen in 2015 en 2016 is 

geregistreerd in de sytemen en bekend:

1e helft 2015: Wmo 1.410

2e helft 2015: Wmo 1.290

1e helft 2016: Wmo    790

2e helft 2016: Wmo 1.470

In 2015 en 2016 zijn deze gegevens niet verwerkt op de website waar 

staat je gemeente. 

Sleeuwenhoek

23 69 bestuur en 

ondersteuning

CDA svp vergelijk invoegen met gemiddelde gemeenten of vergelijkbare 

gemeenten

Zoals aangegeven op pagina 62 van de begroting zijn deze gegevens niet 

via landelijke bronnen beschikbaar, waardoor ze (nog) niet vergeleken 

kunnen worden met andere gemeenten. 

Boere

24 72 OZB CDA waarom gaat het percentage OZB voor woningen omlaag en voor niet-

woningen omhoog?

Dit komt door een waardestijging bij de woningen (2,03)%) en een 

waardedaling bij de niet-woningen (-0,78%) per waardepeildatum 1-1-

2017. De totale opbrengst wordt geindexeerd met 1,4% en daarom dalen 

de tarieven van de woningen en stijgen de tarieven van de niet-woningen. 

Boere

25 137 onttrekking aan 

reserves

CDA waarom wordt er circa 1 mio meer aan de reseves onttrokken, dan er 

aan de reserves wordt toegevoegd?

Conform de Kaders 2018 wordt er ter dekking van incidentele uitgaven 

een beroep gedaan op de reserves. Per saldo wordt er nu meer 

onttrokken dan toegevoegd.

Boere

26 7 VVD Leidt de gewijzigde financieringroute GGU niet tot een hogere uitkering 

gemeentefonds, dus dat de wijziging feitelijk budgetneutraal is?

Ja, de mutatie is budgettair neutraal. De baten zijn verwerkt in de tweede 

tussentijdse rapportage 2017 (Meicirculaire Gemeentefonds).

Boere

27 12 samenleving VVD jaarlijkse ongevallen rapportage. Kunt u aangeven hoeveel ongevallen 

jaarlijks plaatsvinden?

De ongevallen van vorig jaar zijn nog niet bekend. Neven

28 14 samenleving VVD Hoeveel VOG worden jaarlijks door vrijwilligers aangevraag? Van 1 januari 2017 tot half oktober zijn er 31 vrijwilligersaanvragen 

geweest.

Sleeuwenhoek

29 14 VVD Geldt de VOG regeling ook voor politieke vrijwilligers en ambtsdragers? Er is geen onderscheid gemaakt met betrekking tot het type vrijwilligers. Sleeuwenhoek

30 17 VVD In de meerjarenbegroting gaan de uitgaven voor sport omlaag? Kunt u 

dit nader duiden wat hiervoor de oorzaak is?

De lagere uitgaven zijn het gevolg van lagere kapitaallasten (afschrijving 

en rente).

Sleeuwenhoek

31 17 VVD Wanneer komt de nota Kunst en Cultuur? Het opstellen van een nota kunst en cultuur is niet opgenomen in het 

collegewerkprogramma. 

Sleeuwenhoek

32 28 Werk & Inkomen VVD 04.05.02, waarom zijn de afspraken pas in 2019 geformaliseerd? Momenteel is er overleg tussen meerdere partijen: Schulddienstverlening, 

Sociaal Domein, Volkshuisvesting en de Woningbouw. In 2017 zijn de 

prestatieafspraken gemaakt. In 2018 staan de werkafspraken gepland 

tussen de diverse afdelingen en de woningstichting. Uiterlijk 1 januari 

2019 moet het afgerond zijn. Dit kan ook eerder zijn, afhankelijk van de 

voortgang van het proces.

Vente
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33 22 openbare orde en 

veiligheid

VVD Keurmerk VO Schoonhoven is niet vermeld. Is hiervoor een reden? Nee

We hebben volop aandacht voor KVO-projecten en zijn bezig met het 

uitbouwen en in standhouden van KVO-projecten. Hier maakt 

Schoonhoven onderdeel van uit.

Cazemier

34 31 Economie c.a. VVD Wanner kunnen we de visie en meerjarenprogramma Landbouw 

verwachten?

In januari 2018 wordt de uitgangspunten notitie Adaptieve Landbouw aan 

de raad ter besluitvorming voorgelegd. De notite omvat een 

ontwikkelingsrichting die leidt tot behoud en versterking van de landbouw 

in de Krimpenerwaard. Dit notitie is de basis voor de Proeftuin 

Krimpenerwaard. De Proeftuin vormt het uitvoeringsprogramma voor de 

komenden 3 jaar. Uitkomsten uit de Proeftuin vormen de basis voor 

beleid en dienen als input voor de omgevingsvisie. Naast behoud en 

versterking van de landbouw draagt het programma bij aan het tegengaan 

van bodemdaling, vermindering van CO2-uitstoot, versterking 

biodiversiteit en schoner water.

Vente

35 31 VVD Hoe worden/zijn het alternatief grondgebruik en gebruik van biomassa in 

de visie vorm gegeven?

Alternatief grondgebruik en gebruik/productie van biomassa passen 

uitstekend binnen adaptieve landbouw. Bij adaptieve landbouw wordt in 

de bedrijfsvoering gebruik gemaakt van wat de omgeving 

(ecosysteemdiensten) biedt. In de Proeftuin Krimpenerwaard is productie 

en gebruik van biomassa een van de projecten. Een aantal jaar geleden 

is ook al intensief geprobeerd om afspraken te maken tussen waterschap, 

recreatieschap en boeren om biomassa te gebruiken voor 

energiewinning. Dit was toen niet haalbaar. Ook mestvergisting komt nog 

niet van de grond in de Krimpenerwaard, dit omdat hiervoor vee continue 

op stal moet staan.

Vente

36 53 bestuur en 

dienstverlening

VVD Wat is het aansluitingspercentage van de woningen op het 

glasvezelnetwerk?

Dit is niet bekend. Over het algemeen kunnen adressen binnen de kernen 

over snel internet beschikken (via bijvoorbeeld KPN, Ziggo of Rekam). In 

het buitengebied is vaak geen breedband internet beschikbaar. Het 

percentage adressen zonder snel internet in de Krimpenerwaard is 

ongeveer 6%. Hieruit volgt dat 94% van de adressen wel over snel 

internet kan beschikken.

Vente

37 55 VVD Is er ook beleid om de vergunningaanvragen, b.v. de 

omgevingsvergunning, te vereenvoudigen?

Er is geen concreet beleid ontwikkeld. Wel zoeken wij constant naar 

verbeteringen om het proces zo eenvoudig mogelijk te maken. Daarnaast 

zijn wij in gesprek met zgn 'veelaanvragers' en houden wij 

informatiebijeenkomsten om te onderzoeken waar verbeterpunten in het 

proces zitten.  

Blok

38 55 VVD Is er beleid en ambtelijke capaciteit beschikbaar om burgers en 

bedrijven te helpen bij de vergunningaanvragen.

Inwoners en bedrijven kunnen altijd een hulpvraag stellen aan de 

gemeente. Voor ondernemers is dit specifiek belegd bij de 

bedrijfscontactfunctionaris.  

Sleeuwenhoek, Vente

39 64 financien VVD Wat is de reden dat percentage ongeoorloofd verzuim zo hoog is? Het percentage ongeoorloofd verzuim is lager dan het landeijk 

gemiddelde. De daling binnen onze gemeente is echter minder sterk dan 

de landelijke daling.

Neven

40 73 Paragrafen VVD Is de BTW afvalstoffenheffing niet verrekenbaar? Ten aanzien van kostendekkende heffingen treden gemeenten (meestal) 

op ‘als overheid’ en ontvangen zij de btw op de uitgaven terug vanuit het 

BTW-compensatiefonds (BCF).  Bij de invoering van het BCF zijn 

gemeenten gekort op de Algemene uitkering. Vanwege deze korting 

vormt de BTW een kostencomponent binnen de afvalstoffenheffing die 

wordt meegenomen in de tariefsberekening.

Boere

41 87 VVD Is rekening gehouden met de voorgenomen verkoop van gebouwen bij 

de meerjaren exploitatie en onderhoudscijfers?

Vooralsnog is er wel voor de komende drie jaar (maximale termijn van 

verkoop) een minimaal bedrag opgenomen voor de exploitatie. Te weten 

voor heffingen, belastingen en nutsvoorzieningen.

Boere

42 97 VVD Is het aantal verbonden partijen de laatste jaren toegenomen? De laatste jaren is het aantal verbonden partijen waaraan de gemeente 

Krimenerwaard deelneemt met één toegenomen. Aansluiting is gezocht 

bij de GR openbare verlichting. Daarentegen is het Koepelschap 

openbaar groen komen te vervallen. Tot 2017 waren wij aandeelhouder 

van Eneco. Door een splitsing van dat bedrijf per 1 januari 2017 zjn wij 

thans aandeelhouder van Eneco, maar ook van Stedin hetgeen 

uiteindelijk heeft geleid tot de genoemde toename van het aantal 

verbonden partijen.      

Boere

43 97 VVD Verwacht u een toename van het aantal verbonden partijen in de 

toekomst?

De verwachting is dat het aantal verbonden partijen de komende jaren 

niet toeneemt. 

Boere

44 118 VVD Kunt u een nadere toelichting geven op deze Alinea. Is het nu beleid op 

of autonome ontwikkeling van de terugdringing van PGB en CVV?

Er is geen sprake van een aanpassing van beleid. Op basis van feitelijke 

gegevens over de afgelopen perioden heeft een technische aanpassing 

van de begroting plaatsgevonden.

Sleeuwenhoek
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45 117 VVD Kunt u een organogram aanleveren van de organisaties binnen het 

sociale domein met daarbij de voorgenomen gelstromen naar deze 

organisaties?

Deze vraag is politiek.

Onze lokale actieve organisaties kunt u vinden op 

www.socialekaartkrimpenerwaard.nl. De geldstromen kunt u terugvinden 

binnen de begroting en het subsidiejaarplan.

Neven, Sleeuwenhoek, 

Vente

46 99 VVD Zijn alle gebonden partijen in de begroting opgenomen? Alle verbonden partijen zijn in de begroting opgenomen Boere

47 105 VVD Is door OLV de laatste jaren klanttevredenheidsonderzoeken uitgevoerd 

en is er een klachterregistratie, zo ja, wat waren de resultaten van beide.

Er zijn geen klanttevredenheidonderzoeken uitgevoerd. Ja er is een 

klachten/storingsregristratie voor de afhandeling van de OVL-storingen. In 

de storingsregristratie staan de aantallen en het proces van afhandeling 

van de storingen. 

Boere

48 raadsvoorstel PvdA In het subsidie jaarplan dat op 5 sept. Jl is ontvangen is ca. € 4,9 mln 

aan subsidie toegekend.In het raadsbesluit wordt  een subsidieplafond 

van € 6,0 mln gevraagd. Kan het college aangeven waarom er een 

verschil zit tussen beide bedragen ? 

Vanaf 2018 is voor harmonisatie peuterspeelzalen een raadsvoorstel 

ingediend om hiervoor een apart subsidieplafond vast te stellen van      € 

717.979. Samen met het subsidieplafond voor de beleidsvelden 

Samenleving, Jeugd & WMO,  Economie & bedrijvigheid en Toerisme ad 

€ 5.291.380 komen deze bedragen samen uit op een totaal plafond van € 

6.009.359 

Sleeuwenhoek

49 6 leeswijzer PvdA Onder de bullit Sociaal Domein staat dat de afgesproken neerwaartse 

beweging van de Sociaal Domein budgetten in de voorliggende 

begroting zijn verwerkt. Zijn dit de kadersw zoals afgesproken bij de 

begroting 2015 of zijn dit de nieuwe afspraken. ?

Zie antwoord op vraag 11. Neven, Sleeuwenhoek, 

Vente

50 16/17 1 Samenleving PvdA Op pag. 16 is aangegevendat de totale lasten in 2018 € 20.150.000 

bedragen. Op pag. 17 is het totale lastenniveua van het programma € 

20.532.000. Kun u aangeven welk getal juist is en waarom er een 

afwijking tussen beide getalllen is 

In de tabel programma totaal staan de mutaties van de reserves op een 

aparte regel. Dit op basis van de BBV. In de tabel per product zijn de 

reserve mutaties verwerkt in het totaal van de lasten en de baten.

Boere

51 20 Jeugd en WMO PvdA Op pag. 20 is aangegevendat de totale baten in 2018 € 628.000 

bedragen. He lasten niveau in de tabel daaronder bedraagt € 803.000. 

Kun u aangeven welk bedrag juist is en waarom er een afwijking tussen 

beide getalllen is 

In de tabel programma totaal staan de mutaties van de reserves op een 

aparte regel. Dit op basis van de BBV. In de tabel per product zijn de 

reserve mutaties verwerkt in het totaal van de lasten en de baten.

Boere

52 41 6  RO PvdA DE bedragen van baten en lasten in de tabellen op deze pag. sluiten 

niet altijd op elkaar aan. Kunt u de reden daarvan aangeven.

In de tabel programma totaal staan de mutaties van de reserves op een 

aparte regel. Dit op basis van de BBV. In de tabel per product zijn de 

reserve mutaties verwerkt in het totaal van de lasten en de baten.

Boere

53 48 7 Duurzaamheid PvdA Kunt U aangeven  waarom de tabellen van baten en lasten van deze 

pag. niet aansluiten. 

In de tabel programma totaal staan de mutaties van de reserves op een 

aparte regel. Dit op basis van de BBV. In de tabel per product zijn de 

reserve mutaties verwerkt in het totaal van de lasten en de baten.

Boere

54 62 Indicatoren PvdA Heeft het college een ambitie voor het ontwikkelen van kengetalen-

indicatoren die aangeven waar het college naar toe wil. In de toelichting 

is aangegeven dat men enkel een analyse op de uitkomst van de 

indicatoren wil geven. Dus achteraf het verschil tov de benchmark wil 

toelichten.

Deze vraag is politiek.

Het college heeft ervoor gekozen op dit moment vooral inzichtelijk te 

maken wat de ontwikkeling is ten opzichte van vorig jaar en ten opzichte 

van andere gemeenten. Wij sluiten aan bij….

Boere

55 69 Indicatoren PvdA Kan het college voor de indicatoren van bestuur en ondersteuning ook 

aangvenhoe deze uitkomsten zijn tov vergelijkbare gemeenten 

Nee. Zie ook antwoord op vraag 23. Boere

56 71 Lokale heffingen PvdA Kunt u aangeven waarom de tarieven gelijk blijven ondanks het feit dat 

de toegerekende rente aan de tarieven lager is. Dit schrijft u met name 

op pag. 6.

Aangenomen dat dit gaat om de Rioolheffing het onderstaande antwoord. 

Er zijn altijd een aantal aspecten die invloed hebben op het 

tariefsvoorstel. De rentelast is maar 1 onderdeel daarvan. De rentelasten 

nemen inderdaad af; daarentegen zijn de afschrijvingslasten wel 

toegenomen door de investeringen die we doen in 2017. Hierbij verwijzen 

wij ook naar de thema avond van 7 september waarin dit uiteengezet is.

Boere

57 72 Lokale heffingen PvdA Wat was de kostendekkendheid van de rioolheffing in 2017 94,46% Boere

58 74 Lokale heffingen PvdA Waarom zit op een aantal heffingen geen BTW component in de kosten De BTW component mag alleen worden meegenomen bij de 

kostendekkende heffingen voor Riool en Afval. 

Boere

59 78 Risicoparagraaf PvdA Toegezegd was een toelichting te geven op de risico´s die ten opzichte 

van het voorgaande jaar uit de top 10 verdwenen zijn. Kunt U als nog 

een toelichting op die (risico´s geven  

In de begroting worden alleen de top tien risico's vermeld. In 2017 zijn er 

risico's opgenomen tussen de € 60.000 en € 100.100 euro. Deze risico's 

vallen  buiten de top tien in 2018. In 2018 zijn er enkele grote wijzigingen 

ten opzichte van 2017. Het risico binnen de grondexploitaties is 

afgewaardeerd. Dit is het gevolg van de actualisatie die in december 

2016 is gedaan. De afwaardering brengt ook lagere risico's met zich mee. 

Een andere belangrijke wijziging betreft de risico's binnen het sociaal 

domein en sociale zaken. Deze risico's werden in 2017 afgedekt door de 

reserve sociaal domein. In 2018 worden deze risico's afgedekt binnen het 

weerstandsvermogen. Dit staat toegelicht in de paragraaf 

weerstandsvermogen 

Boere
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60 81 Risicoparagraaf PvdA De structurele exploitatieruimte is de komende jaren nagenoeg 0. Kunt 

U een analyse geven waarom deze ruimte van 2016 6 % naar 

nagenoeg 0 gaat. Klopt de conclusie dat een nieuw college enkel 

beleidsmaatregelen kan treffen indien er bezuinigd wordt 

Deze vraag is politiek.

U vergelijkt het percentage van de jaarrekening 2016 met dat van de 

begrotingen voor 2017 en verder. Vanwege het positieve saldo bij de 

jaarrekening 2016 was dit percentage hoger. 

De stucturele begrotingsruimte vanaf 2019 kan worden ingezet voor 

nieuwe beleidsontwikkelingen. Daarnaast kan een nieuw college andere 

beleidskeuzes maken waardoor ook ruimte ontstaat voor nieuwe 

beleidsontwikkelingen.

Boere

61 82 Risicoparagraaf PvdA U geeft aan dat de begrotingsdisipline een vertragend effect heeft op de 

uitkomst van de structurele exploitatieruimte. Leidt deze disiplinen ook 

niet tot de conclusie dat er nooit een reele begroting is en er dus 

verborgen baten en lasten zijn die nooit begroot worden

Deze vraag is politiek.

De begrotingsdicipline die binnen de gemeente wordt toegepast heeft een 

verlagend (niet vertragend) effect op het percentage van de structurele 

begrotingsruimte. 

Er is niet bewust sprake van verborgen baten en lasten. Wel hanteren wij 

bij het opstellen van de begroting het voorzichtigheidsprincipe. 

Boere

62 90 Financiering PvdA Klopt de conclusie dat er in 2018 teveel rente aan de taakvelden wordt 

toegerekend. Is dit toegestaan in de BBV. Waarom is er geen inzicht op 

dit gebied voor de jaarschijven 2019, 2020 en 2021.

De afwijking van de toegerekende rente valt binnen de richtlijnen van het 

BBV (afwijking < 25%). Het voorcalculatorische rentepercentage wordt 

alleen berekend voor de eerste jaarschijf en betreft een voorlopige 

berekening voor de volgende jaren. Het percentage wijzigt jaarlijks en is 

afhankelijk van benodigde financieringsmiddelen, de ontwikkeling van de 

reserves en het investeringstempo in de betreffende jaren.

Boere

63 90 Financiering PvdA Wat gaat u doen aan de constatering dat 40 % van de investeringen 

minimaal een jaar later wordt afgerond dan geraamd. Heeft U hiervoor 

een plan van aanpak ontwikkeld om dit percentage te verlagen

Deze vraag is politiek:

In de besluitvorming van de voormalige gemeentes hebben we te maken 

gekregen met een groot aantal voteringen van kredieten in 2015 voor het 

realiseren van projecten (i.c. investeringen). Het jaar van votering geeft 

niet aan dat afronding en oplevering van het project ook in het jaar van 

votering plaatsvindt. De meeste projecten hebben een langere 

doorlooptijd dan 1 jaar De constatering dat investeringen later worden 

afgerond is daarom onjuist.Vanaf 2018 wordt gestart met de uitvoering 

van de nieuwe projecten vanuit het nieuwe IBOR inclusief een exactere 

planning. 

Boere

64 94 Bedrijfsvoering PvdA Kunt u aangeven welke informatie er volgens het BBV verplicht verstrekt 

moet worden over de bedrijfsvoering en de overhead. Kunt u ook 

aangeven waar deze informatie in deze begroting 2018 gevonden kan 

worden

Artikel 14 van het BBV schrijft voor dat de "paragraaf betreffende 

bedrijfsvoering tenminste inzicht geeft in de stand van zaken en de 

beleidsvoornemens ten aanzien van de bedrijfsvoering." Deze informatie 

treft u aan op pagina 94-96 van de begroting. 

Ten aanzien van de overhead schrijft het BBV voor (art. 17 lid b) dat het 

overzicht van baten en lasten in de begroting de geraamde kosten voor 

overhead bevat. Dit overzicht treft u aan in model 1 op pagina 122 van de 

begroting. Tevens ziet u het totaal van de overhead terug in model 10, 

TV_0.040 Overhead, op pagina 141.

Boere

65 119/120 Duurzaamheid PvdA Het college geeft aan dat de kosten van het programma Duurzaamheid 

in de begroting zijn verwerkt. Het budget voor programma 7 Gaat echter 

van € 24,1 mln naar € 21,3 mln. Kan het cvollege aangeven om welk 

programma het gaat en om welk budget het gaat. En waar de kosten 

alvast in de begroting verwerkt zijn.

In het meerjarig investeringsprogramma (model 6, pagina 132) is een 

krediet opgenomen van € 300.000 in verband met verduurzaming 

gemeentelijk vastgoed. Voor een inhoudelijke toelichting op dit krediet 

verwijzen wij u naar de Kaders 2018. Begrotingstechnisch gezien maakt 

deze investering onderdeel uit van programma 10 Financiën en algemene 

dekkingsmiddelen.

Neven

66 129 Nieuw beleid PvdA Geconstateerd wordt dat er voor de jaren na 2018 absoluut geen nieuw 

beleid en nagenoeg  geen nieuwe investeringen zijn. Ook is er geen 

ruimte in de exploitatie voor nieuw beleid. 

In de aanbiedingsbrief is aangegeven dat wij bewust de ruimte laten aan 

een nieuwe raad en een nieuw college om nieuw beleid te ontwikkelen 

vanaf medio 2018.

De begroting sluit meerjarig structureel met positieve saldi en geven 

daarmee financiële ruimte voor nieuw beleid.

Boere

67 Begroting in één 

oogopslag:

CDA is er een schriftelijke onderbouwing van de prognose 2% WOZ stijging? 

SVP toevoegen.

De aanslag 2018 wordt gebaseerd op de waardepeildatum 1-1-2017. De 

2,03% waardestijging bij de woningen is de ontwikkeling van peildatum 1-

1-2016 naar 1-1-2017. De 2,03% is dus gebaseerd op de marktanalyse 

die SVHW jaarlijks maakt. De meerjarenprognose komt uit op 3% voor 

onze gemeente. 

Boere

68 37 RO CDA Zijn of er ook nieuwe initiatieven in beeld gekomen? Is daar ook geld 

voor begroot om deze te (helpen) vinden? (Toelichting: Voor heel 

hoofdstuk 6 (incl verkeer) is 117 k beschikbaar voor nieuw beleid. Uit de 

productramingen op de pagina’s 30 t/m 35 kan ik niet halen dat er 

energie (dus tijd en geld) wordt gestoken in het vinden van / faciliteren 

van nieuwe initiatieven voor woningbouw.)

Het faciliteren van nieuwe ontwikkelingen die zich aandienen is niet als 

nieuw beleid begroot, maar onderdeel van de reguliere personeelskosten. 

De onderbouwing voor de post van 117k is te vinden op pag. 130 (kosten 

veerdiensten).

Blok
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69 17 begroting

Product 01.04 

Openbaar groen en 

openluchtrecreatie.

CDA Graag een toelichting op de verschillen voor groenonderhoud; zowel de 

lasten als de baten verschillen tonnen met 2017: van 2630 naar 2439 en 

van 632 naar 188.

Zie ook het antwoord op vraag 12. De betreffende lasten worden in 2017 

incidenteel gedekt door een bijdrage vanuit de Algemene Reserve vrij 

vermogen

Boere

70 44 / 48 CDA Wat is de praktische onderbouwing van de 11k voor nieuw beleid? 

(Toelichting: 07.05a.01: het stimuleren opwekken duurzame energie; 

eind 2017 wordt programmaplan duurzaamheid vastgesteld dat per 

1/1/18 ingaat. Verwonderpunt is dat er voor het gehele beleidshoofdstuk 

11k in 2018 beschikbaar is voor nieuw beleid.)

De extra € 11k betreft ophoging van de bijdrage voor de 

gemeenschappelijke regeling van het ODMH vanwege de gewijzigde 

verdeelsleutel voor regionale producten. Een aantal regionale producten 

wordt vanaf 2018 afgerekend op basis van oppervlakte in plaats van 

inwoneraantal.

Neven

71 alle Totale begroting CDA Wat is de verhouding tussen voortzetting staand beleid en ruimte voor 

nieuw beleid? (Bedrag X staat tot bedrag Y)

De verhouding is 515/127.722 = 4 ‰. Boere

72 PK Op welke wijze wordt de teruglopende opbrengst van de 

Precariorechten in de meerjarenbegroting verwerkt?

In 2018 wordt geen precario meer geheven. Er is derhalve geen 

opbrengst geraamd. In 2016 en 2017 werd de opbrengst precarioheffing 

budgettair neutraal verwerkt.

Boere

73 PK In de begroting staat dat het Subsidiejaarplan 2018 in de raad is 

behandeld. PK heeft gevraagd dit ingekomen stuk in de commissie te 

bespreken. Het stuk is helemaal niet in de raad behandeld. Toelichting!

De begroting wordt in de raad van 7 november behandeld. Onderdeel van 

de vaststelling van de begroting is de hoogte van het subsidieplafond. 

Sleeuwenhoek

74 41 06. RO, wonen en 

mobiliteit

PK Toelichting op de forse afwijking jaar 2021 in de grafiek. Dit verschil is te verklaren door de planningshorizon voor de lopende 

actieve grondexploitaties: in 2020 is de planning om het merendeel van 

de lopende actieve grondexploitaties af te sluiten. Nieuwe actieve 

grondexploitaties zijn nog niet begroot.

Blok

75 47 07. Duurzaamheid, 

infrastructuur en 

milieu

PK Technisch Bureau in de Krimpenerwaard. Waarom is die tekst niet 

aangepast aan de voorgestelde besluitvorming om de 

gemeenschappelijke regeling te wijzigen?

Pas nadat de besluitvorming rond de nieuwe GR TBK is afgerond volgt 

een wijziging in de tekst.  

Blok

76 48 07. Duurzaamheid, 

infrastructuur en 

milieu

PK De baten bij reiniging bijna 1 miljoen hoger dan de lasten. Hoe is dat in 

de tarieven verwerkt, betreffende de kostendekkendheid? Dat geldt ook 

voor de riolering. De tarieven zijn niet gedaald. 

Dan zien we het staatje op pag. 77 en daar is het tarief wel iets gedaald. 

Hoe kan dat?

Voor een berekening van de kostendekkendheid verwijzen wij u naar blz. 

73 van de begroting. Daarin ziet u ook dat we nog een aantal andere 

kostencomponenten doorrekenen. Waaronder de kosten van overhead en 

BTW en overige toe te rekenen kosten zoals bijvoorbeeld de kosten van 

het SVHW. Daardoor wordt het verschil veroorzaakt.                                 

Bij het berekening op blz. 77 daalt de aanslag Reiniging niet door een 

daling van het tarief maar door een lager aantal aanbiedingen dan in 

2017. zie toelichting op blz. 76.

Boere

77 48 07. Duurzaamheid, 

infrastructuur en 

milieu

PK Nieuw beleid voor 11.000,-- waarvoor? De bijdrage voor de gemeenschappelijke regeling van het ODMH is 

structureel opgehoogd vanwege de gewijzigde verdeelsleutel van een 

aantal regionale producten. Deze worden vanaf 2018 afgerekend op 

basis van oppervlakte in plaats van inwoneraantal.

Neven

78 53 09. Bestuur en 

dienstverlening

PK Wat was de waardering dienstverlening in 2016? De gemeente Krimpenerwaard scoorde in het Burgerpeiling 2016 een 6,4 

op de dienstverlening.

Sleeuwenhoek

79 07. Duurzaamheid, 

infrastructuur en 

milieu

PK Doel is de personeelskosten op max. 95% van de kosten voor de 

herindeling. Is dat incl. de kosten externen?

Het doel is in 2015 gerealiseerd. Dit was exclusief kosten externen. Zie 

voor verdere toelichting het antwoord op vraag 115.

Cazemier

80 57 09. Bestuur en 

dienstverlening

PK Nieuw beleid voor een bedrag van € 63.000, --. Toelichting. Op pagina 130 is de onderbouwing te vinden. Dit is conform de kadernota Sleeuwenhoek

81 60 10. Financien en 

algemene 

dekkingsmiddelen

PK Nieuw beleid bedrag € 199.000, -- en oplopend. Toelichting. Op pag. 131 in model 5 zijn de posten nieuw beleid vanuit de kadernota  

toegelicht.

Boere

82 60 10. Financien en 

algemene 

dekkingsmiddelen

PK Eens in de hoeveel jaar vindt de herwaardebepaling OZB plaats? Jaarlijks vindt de taxatie in het kader van de wet WOZ plaats. Boere

83 64 10. Financien en 

algemene 

dekkingsmiddelen

PK Relatief verzuim leerplichtige leerlingen 22% hoger dan vergelijkbare 

niet stedelijke gemeenten. Toelichten en aanpak? Hoeveel leerlingen 

zijn dat?

Ten opzichte van het landelijk gemiddelde is het relatief verzuim lager. De 

relatieve daling van het verzuim is echter minder sterk gedaald dan de 

landelijke trend.

Neven

84 64 10. Financien en 

algemene 

dekkingsmiddelen

PK Begraafplaatsen: dekkingspercentage is 53,1% door onttrekkingen uit 

de reserve Kapitaallasten en Reserve Begraafplaatsen. Hoe hoog is dit 

dekkingspercentage zonder deze onttrekkingen?

48,48% Boere

85 85-86-87 C. Ondehoud 

kapitaalgoederen

PK Waarom ontbreekt 2017 in overzicht Beheersplannen

onderhoudswerkzaamheden

De Begroting 2018-2021 presenteert de jaarschijven 2018 tot en met 

2021 uit de beleidsnota's IBOR, Riolering en Gebouwen, over het beheer 

en onderhoud van deze kapitaalgoederen.

Boere
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86 89 D. Financiering PK Waarom ontbreekt het jaar 2017 als vergelijk? In 2017 al € 15 miljoen 

aangetrokken en 2018 gaat dat ook gebeuren!

De hoofdsom van de opgenomen geldleningen bedroeg per 1 januari 

2017 € 64.869.000. Bij het samenstellen van de meerjarenbegroting 2017-

2020 werd uitgegaan van het aantrekken van een geldlening in 2017 van 

€ 30.000.000. Met name als gevolg van een vertraagde uitvoering van het 

investeringsprogramma is in 2017 € 15.000.000 aangetrokken. Het 

restant van de in de begroting 2017 genoemde 

€ 30.000.000 wordt in principe in 2018 aangetrokken.

Boere

87 95 E. Bedrijfsvoering PK Is de uitkomst medewerkerstevredenheidsonderzoek nu wel bekend? Is 

de buitendienst daarbij betrokken?

De MTO-onderzoek (1-meting) staat gepland voor Q1 2018. Dit is een 

organisatiebreed onderzoek.

Cazemier

88 95 E. Bedrijfsvoering PK In de Kadernota op pag. 16 staat over de indexering: “De indexering 

voor 2018, inclusief nacalculatie voor 2017, bedraagt 1.3% (positief) ten 

opzicht van 2017. Hiervan wordt in de begroting afgeweken. Waarom? 

Waarom is ook afgeweken van de door het Rijk gehanteerde 

inflatiecorrectie van 1,4%? Zijn de gedifferentieerde inflatiecorrecties 

toereikend, gelet op de huidige kennis?

Het genoemde citaat betreft het kader dat is gehanteerd voor begrotingen 

2018 van gemeenschappelijke regelingen (GR'en) in Midden-Holland 

verband. De bijdragen aan GR'en voor 2018 zijn verwerkt conform de 

begrotingen 2018 zoals die in uw raad zijn behandeld.

Op grond van onze ervaring met de inflatiecorrectie in de afgelopen jaren 

is er voor gekozen om de budgetten voor 2018 niet te indexeren en vanaf 

2019 met 1%.

Op basis van nacalculatie door het CBS is pas vast te stellen hoe hoog de 

daadwerkelijke indexering is geweest over 2018.

Boere

89 119 I. Duurzaamheid PK Hoeveel budget wordt extra voor duurzaamheid in 2018 ingezet? In de begroting 2018 is een extra bedrag van € 300.000 opgenomen voor 

verduurzaming van het gemeentelijk vastgoed. De overige kosten voor 

duurzaamheid in 2018 passen binnen de bestaande 

duurzaamheidsbudgetten onder milieubeheer. Een aantal 

duurzaamheidsprojecten moet nog verder worden uitgewerkt om de 

kosten te kunnen bepalen. Die projecten worden na 2018 uitgevoerd en 

de kosten worden opgenomen in de kadernota 2019.

Neven

90 136 Model 8 Reserves 

en voorzieningen

PK Waarom ontbreekt regelmatig een vergelijk met voorgaande jaren zoals 

de Algemene reserves? 

De tabel op pagina 136 laat het verloop zien van de reserves en 

voorzieningen voor de begrotingsjaren 2018-2021. De eerste kolom geeft 

de begrote eindstand van 2017 aan. Per begrotingsjaar wordt inzicht 

gegeven in de toevoegingen en ontrekkingen per reserve en voorziening. 

De verloop van van de reserves en voorzieningen voor het jaar 2016 kunt 

u terugvinden in de jaarstukken 2016 pagina 206. Voor het begrotingsjaar 

2017 staan de gevraagde gegevens op pagina 147 van de begroting 

2017-2020. 

Boere

91 138 Overzicht mutaties 

reserves per 

programma

PK Er wordt een budget uitgetrokken voor “het opstellen van het opstellen” 

van het uitvoeringsplan Overtuin Bisdom van Vliet, terwijl een 

masterplan door de toenmalige gemeente Vlist is vastgesteld. Waarom 

voor deze aanpak gekozen?

De gemeenteraad van de voormalige gemeente Vlist heeft het masterplan 

niet vastgesteld en geen krediet beschikbaar geteld. In het najaar van 

2017 willen het masterplan Overtuin Bisdom van Vliet met alle partijen 

bespreken. Daarna willen wij het ter bespreking  aan de raad aanbieden. 

Conform de Kaders 2018 wordt voor het opstellen van het uitvoeringsplan 

Overtuin Bisdom van Vliet € 25.000 beschikbaar gesteld ten laste van de 

reserve Ontwikkeling kernen.

Boere

92 PK Op welke wijze wordt in de begroting extra budget vrijgemaakt voor de 

participatiesamenleving?

Deze vraag is politiek.

Waar sprake is van participatie waarvoor budget nodig is, is dit verwerkt 

in de diverse programma's.

Neven, Sleeuwenhoek, 

Vente

93 PK Kan een overzicht worden gegeven van de bedragen aan de 

onderscheidende cultuur/verenigingsgebouwen en de jaarlijkse 

subsidie?

Zie subsidiejaarplan. Sleeuwenhoek
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94 PK Kan inzicht worden gegeven in het totaalaantal bomen per kern vanaf 

2015 en de uitvoering van de herplantplicht?

Nee, wij beschikken niet over de gevraagde informatie vanaf 2015. 

Onderstaand overzicht geeft aan:                                                  Kern / 

aantal gemeentelijke bomen per 1-08-2017 / Aangeplant 2015-2017                               

Ammerstol / 486 / 1

Bergambacht / 1545 / 79

Berkenwoude / 340 / 0

Gouderak / 384 / 109

Haastrecht / 3893 / 14

Krimpen a/d Lek / 1829 / 53

Lageweg / 161 / 0

Lekkerkerk / 2638 / 130

Ouderkerk a/d IJssel / 1017 / 72

Schoonhoven / 5401 / 310

Stolwijk / 1792 / 48

Vlist / 1108 / 33

Totaal / 20594 / 849

Vanaf 2018 wordt het bomenbeleid geharmoniseerd en zal ook de 

informatie betreffende herplanplicht worden geregistreerd. 

Boere

95 24 PK Graag een toelichting op het nieuw beleid voor € 15.000, -- Openbare 

orde en veiligheid

Deze € 15.000 is bedoeld voor de voorzetting en uitbreiding van 

Buurtbemiddeling. Dit is nodig gezien het grote aantal meldingen in zeer 

korte tijd (19 nieuwe meldingen sinds de start van het project),

Cazemier

96 3 Aanbiedingsbrief GBS De algemene uitkering uit het Gemeentefonds dit jaar en in 2018 groeit 

minder sterk  dan in mei werd verwacht, zo laat de septembercirculaire 

zien. De accres (groei of krimp van de algemene uitkering) voor volgend 

jaar en de jaren 2020 tot en met 2022 daarentegen ligt hoger dan de 

meicirculaire.

a. Is bovenstaande bewering juist?

b. Zo ja, wat voor gevolgen heeft dat dan voor de 

meerjarenbegrotingen?

Door middel van een raadsinformatiebrief wordt u nog geïnformeerd over 

de uitkomsten en gevolgen van de septembercirculaire 2017.

Boere

97 6 Leeswijzer GBS Neerwaartse beweging in de budgetten van het sociaal domein:

Er is inderdaad sprake van geweest om de budgetten in het sociaal 

domein neerwaarts te laten verlopen. Is dat eigenlijk, gezien de 

maatschappelijke ontwikkeling, nog wel een goede keuze?

Deze vraag is politiek. 

Zie antwoord op vraag 11.

Neven, Sleeuwenhoek, 

Vente

98 7 Leeswijzer GBS Kosten minima beleid:

De mogelijkheid om in de komende jaren de budgetten voor 

minimabeleid structureel met 100.000 euro te verlagen.

Zou u deze verlaging kunnen uitleggen?

Voor het minimabeleid was in 2017 een bedrag van € 320.000,- in de 

begroting opgenomen. Via de Eerste Tussenrapportage 2017 is daar 

structureel een bedrag van € 183.000,- bijgekomen. Dit bedrag betreft de 

structurele rijksgelden voor de bestrijding van kinderarmoede en armoede 

onder ouderen. Hierdoor is er vanaf 2017 € 503.000,- beschikbaar voor 

het minimabeleid. Inmiddels blijkt dat aanpassing van de regeling zorgt 

voor een verhoging van de verwachte kosten (het oorspronkelijk begrote 

bedrag van € 320.000,-) naar € 400.000. In de begroting 2018 wordt 

daarom voorgesteld een bedrag van € 100.000 in mindering te brengen 

op het structureel beschikbare budget van 

€ 503.000. Dit wordt aangewend om de begroting 2018 meerjarig sluitend 

te kunnen presenteren.

Vente

99 8 Leeswijzer GBS Ontwikkeling algemene baten en lasten, saldo begroting:

Deze ontwikkeling verloopt als volgt:

7.000 euro ( 2018) ; 254.000 ( 2019) ; 314.000 ( 2020); 172.000 ( 2021).

Kunt u de terugval  in 2021 verklaren?

In de kadernota 2018 is toegelicht dat het lagere saldo in 2021 is te 

verklaren doordat er bij de herindeling voor gekozen is om de 

investeringen op het gebied van automatisering te dekken vanuit de 

frictiekosten. Deze middelen zijn na 2020 niet meer beschikbaar, 

waardoor de betreffende kapitaallasten een extra last vormen voor de 

exploitatie.

Boere

100 13 01  Samenleving GBS Neerwaartse beweging in de budgetten van het sociaal domein:

Het aantal gerealiseerde initiatieven van, voor en door jeugdigen wordt 

voor 2017 op 19 gesteld.

a. Is een dergelijk aantal realistisch?

b. Kunt u  een aantal van dergelijke initiatieven noemen?

a. Het streven was 10 initiatieven. Gelet op de geringe animo, ondanks de 

inzet van het jongerenwerk om deze mogelijkheid onder de aandacht van 

de jeugd te brengen, is dit niet meer realistisch. 

b. Tot nu zijn er geen nieuwe initiatieven ontplooid in 2017. 

Neven
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101 14 01  Samenleving GBS Aandacht voor alcoholgebruik onder ouderen:

Het rookgedrag van ouderen is zeker zo desastreus voor de gezondheid 

als hun rookgedrag. Wat is de reden dat we het rookgedrag van 

ouderen buiten beschouwing laten?

Volgens de Kerncijfers volwassenen en ouderen Krimpenerwaard 2016 

van de GGD rookt 9% van de ouderen. 50% van de ouderen is ex-roker. 

Beide percentages zijn lager dan de percentages in de regio Hollands-

Midden en Nederland. 

Sleeuwenhoek

102 19 02  Jeugd en Wmo GBS Keukentafelgesprekken:

We voeren keukentafelgesprekken met inwoners met een 

ondersteuningsvraag.

a. Worden bij de intakegesprekken de bewoners er op gewezen, dat zij 

adviseurs kunnen meenemen?

b. Zo ja, hoe groot is het percentage van de bewoners dat daarvan 

gebruik maakt?

Wij gaan er van uit dat met adviseur cliëntondersteuning wordt bedoeld. 

Bij de planning van de afspraken voor de Consulenten worden cliënten 

gewezen op de mogelijkheid van cliëntondersteuing en de wijze waarop 

dit kan worden ingevuld (ondermeer via MEE). Dit wordt nogmaals 

gemeld in de ontvangstbevestiging van de melding. 

Sleeuwenhoek

103 22 03  Openbare orde 

en veiligheid

GBS Brandweer:

Wij vinden dat de kern van de brandweer de vrijwillige 

brandweerman/vrouw is.

a. Is het niet eerder zo, dat de kern van de huidige brandweer de 

beroepsman/vrouw is, daar zij over veel meer kennis beschikken?

b. Gezien de vele eisen die aan vrijwillige brandweermensen gesteld 

worden, loopt men niet het gevaar dat de animo voor vrijwillige 

brandweerman of brandweervrouw verdwijnt?

Deze vraag is politiek.

a/b. Een goede balans tussen vrijwillige- en beroepsbrandweer 

man/vrouw is van belang voor het vak. Het klopt dat er strenge eisen 

worden gesteld aan de beroeps- en vrijwillige brandweerman/vrouw. Dit is 

noodzakelijk gezien de vele facetten van dit vak en de risico's die men 

loopt. De brandweer is zich aan het oriënteren hoe zij bepaalde functies 

slim kunnen invullen.

Cazemier

104 25 04  Werk en 

Inkomen

GBS Werkloosheid onder ouderen:

De gemeente kan zich wel inzetten om werklozen maximaal te 

ondersteunen bij het vinden van een baan. We weten dat vele werkloze 

50-plussers moeilijk aan een baan kunnen komen.

a. Hoeveel werklozen 50- plussers zijn er op dit moment in de gemeente 

Krimpenerwaard?

b. Hoeveel van hen hebben in 2017 een baan gevonden?

a. Dit cijfer kan alleen worden gegeven voor werkloze 50-plussers met 

een uitkering die verstrekt wordt door de afdeling Sociale Zaken.Tot en 

met september 2017 zijn er 169 clienten geregistreerd met een uitkering 

ten gevolge de P-wet of IOAW. 

b. Tot en met september 2017 is bij 37 cliënten van 50 jaar en ouder de 

uitkering beëindigd. 31 hiervan zijn beëindigd vanwege  voldoende 

andere inkomsten.

Vente

105 26 04  Werk en 

Inkomen

GBS Reïntegratietrajecten:

Zijn er richtlijnen om na te gaan of re-integratie activiteiten en het 

verrichten van vrijwilligerswerk reguliere banen niet verdringen?

Nee, er zijn geen specifieke richtlijnen opgesteld. Uitgangspunt is dat bij 

alle re-integratieactiviteiten, dus ook vrijwiliggerswerk, het bevorderen van 

de particpatie van clienten in de samenleving centraal staat. Alle 

activiteiten in het kader van re-integratie zijn tijdelijk van aard en niet 

structureel ingebed bij organisaties. Bijv. bij de werkervaringsplaatsen is 

sprake van een maximale termijn dat een dergelijke plek vervuld mag 

worden, dienen de activiteiten ''additioneel''te zijn of wel indien de client 

niet aanwezig is, is dit geen belemmering voor de dagelijkse 

bedrijfsvoering.

Vente

106 26 04  Werk en 

Inkomen

GBS Samenwerkingsafspraken en bestaande convenanten:

Samenwerkingsafspraken en bestaande convenanten met onder andere 

verhuurders, leveranciers van water en energie.

Behoren bij deze groepen ook niet de belastingdienst en 

incassobureaus?

Afspraken met de Belastingdienst zijn opgenomen in een convenant met 

de NVVK (Nederlandse vereniging voor volkskrediet) . Bij 

schuldbemiddeling wordt er gebruik gemaakt van een 

stabilisatieovereenkomst. Hierin wordt de Belastingdienst verzocht om de 

vordering op te schorten. Met incassobureaus hebben we geen 

convenant. Zij werken op provisiebasis.

Vente

107 28 04  Werk en 

Inkomen

GBS Realisatie Leerwerkhuis:

Houdt de Realisatie Leerwerkhuis in dat er onderzoek verricht wordt 

naar andere technische vakrichtingen bij het Schoonhovens College en 

de Zilvervakschool?

Nee, de realisatie Leerwerkhuis gaat over de haalbaarheid van een 

leerwerkbedrijf in de Krimpenerwaard in samenwerking met de 3O's: 

onderwijs, ondernemers, overheid. Binnen dit haalbaarheidsonderzoek 

wordt een pilot gedaan met het Schoonhovens College om bovenop het 

aangeboden voortgezet onderwijs een aanbod van mbo2-3 niveau te 

doen. De richting van dit mbo-onderwijs is afhankelijk van de vraag van 

de lokale arbeidsmarkt. 

Vente

108 31 05  Economie, 

ondernemen en 

bedrijvigheid

GBS Glasvezelnetwerk Buitengebied:

Wij onderzoeken de mogelijkheden van een glasvezelnetwerk in het 

buitengebied.

Ons is bekend, dat wethouder Vente het belang daarvan inziet en 

daarmee reeds lang bezig is. Bestaat  de kans dat dit de eerstkomende 

jaren door hoge financiële kosten toch niet gerealiseerd kan worden?

Het realiseren van een snel internet voorziening kent vele aspecten 

(technisch, financieel, vraag en aanbod). Het aanleggen van glasvezel in 

het gehele buitengebied is een langdurig traject en vergt door de grote 

afstanden en het relatief lage aantal adressen een grote investering. Maar 

bij voldoende vraag en een partij die bereid is om te investeren, zijn er 

mogelijkheden.

Vente
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109 33 05  Economie, 

ondernemen en 

bedrijvigheid

GBS Pilot tegengaan bodemdaling via onderwaterdrainage:

Met een investering van 10 tot 15 miljoen euro zou het gehele 

landbouwgebied in de Krimpenerwaard van een peil gestuurd 

drainagesysteem kunnen worden voorzien. De bodemdaling is in de 

Krimpenerwaard 1,5 cm per jaar. De onderwaterdrainage brengt dit 

terug tot een halve centimeter. De financiering is bij de bodemdrainage 

een heikel punt.

Zou het tegengaan van de bodemdaling geen rol kunnen spelen bij de 

financieringsverdeling?

Deze vraag is politiek.

Onderwaterdrainage levert een bijdrage aan het tegengaan van 

bodemdaling in het landelijk gebied. In een groot deel van de 

Krimpenerwaard gaat het om 0,5 cm per jaar en op sommige plekken 

maximaal 0,9 cm. Landelijk, provinciaal of gemeentelijk is er nog geen 

budget beschikbaar voor het tegengaan van bodemdaling. Financiering 

moet (mede n.a.v. nieuw regeerakkoord) worden gevonden vanuit het 

thema tegengaan van uittoot broeikasgassen.

Vente

110 36 06  Ruimtelijke 

ordening, wonen en 

mobiliteit

GBS Betaalbare segment en vrije sector huurwoningen:

Landelijk gezien is er een tekort aan vrije sector huurwoningen. Dit geldt 

wellicht ook voor de Krimpenerwaard.

a. Is vraag en aanbod van de vrije sector huurwoningen in de 

Krimpenerwaard bekend?

b. Zijn er afspraken met de woningcorporaties in de Krimpenerwaard om 

woningen in de vrije huursector te bouwen?

c. Aan welke huurprijzen voor dit soort vrije sector huurwoningen wordt 

gedacht?

a. Ja, onlangs heeft ABF in de regio de ‘Regionale 

woningmarktverkenning’ uitgevoerd. Daaruit blijkt dat van alle 

huurwoningen in onze gemeente in 2015 slechts 3% een huurprijs heeft 

boven de sociale huurgrens (280 van de 8.979 woningen). Het aantal vrije 

sector huurwoningen in de Krimpenerwaard is klein. Voor de periode 

2017 t/m 2024 berekent ABF een behoefte van 290 huurwoningen, die 

allemaal behoren tot het segment vrije sector. Op dit moment wordt 

gewerkt aan het verkrijgen van een betrouwbaarder inzicht in de behoefte.

b. Dit najaar gaat de gemeente met de woningcorporaties (en hun 

huurders) prestatieafspraken maken. Daarin zal niet worden opgenomen 

dat de corporaties vrije sector huurwoningen gaan bouwen. De nieuwe 

Woningwet 2015 beperkt namelijk de taken van de corporaties: wat de 

nieuwbouw betreft mogen zij uitsluitend vrije sector huurwoningen 

bouwen als uit een markttoets blijft dat er geen marktpartijen zijn die dat 

willen. 

c. De vrije sector huurwoningen hebben doorgaans een huurprijs tussen € 

711 ( de sociale huurgrens) en zo’n € 900.

Blok

111 42 07  Duurzaamheid, 

infrastructuur en 

milieu

GBS Deltaprogramma:

Alle gemeenten krijgen de komende twee jaar een klimaat-stresstest. 

Daaruit moet blijken in hoeverre Nederland is opgewassen tegen 

weersextremen. Dit maakte onlangs Deltacommissaris Wim Kuijken 

bekend. Extremen worden extremer en de urgentie voor gemeenten om 

snel in actie te komen neemt toe. Aldus Kuijken. De stresstest moet 

aangeven welke zwakke plekken een gemeente heeft. Er zijn 

gemeenten die hun kwetsbare gebieden reeds in kaart gebracht 

hebben.

a. Heeft de gemeente Krimpenerwaard zijn kwetsbare plekken al in 

kaart gebracht?

b. Wordt er reeds ingespeeld op de verplichte klimaat-stresstest?

a. Ja, voor het grootste deel zijn deze in kaart gebracht. De laatste kernen 

worden geïnventariseerd. Begin 2018 is de gehele gemeente in kaart 

gebracht.                                                                                     b. Ja, de 

klimaatstresstest wordt gezamenlijk met het waterschap HHSK opgepakt. 

In een gezamenlijk bestuurlijk overleg wordt verkend hoe dit binnen onze 

gemeente wordt opgepakt.                                                

Boere

112 49 08   Recreatie en 

toerisme

GBS Aanspreekpunt voor recreatie en toerisme:

In 2016 is er één aanspreekpunt voor recreatie& toerisme in de 

Krimpenerwaard. Vanaf 2018 is er één uitvoeringsorganisatie. 

Zou u willen overwegen om deze uitvoeringsorganisatie onder te 

brengen in de Veerpoort in Schoonhoven?

Er wordt op dit moment druk gewerkt door drie organisaties om te komen 

tot één uitvoeringsorganisatie. De gemeente werkt hier graag aan mee en 

faciliteert waar mogelijk. Het is voor ons nog niet duidelijk of deze 

organisatie hier medewerkers in dienst heeft en of zij ook een fysieke plek 

nodig hebben. Dat laten we aan de organisatie in oprichting. Natuurlijk 

kunnen we de suggestie wel overbrengen. 

Blok

113 49 09  Bestuur en 

dienstverlening

GBS Professionaliseren van de interne bedrijfsvoering:

We vragen ons af, wat we onder professionalisering van de interne 

bedrijfsvoering moeten verstaan. Moeten we hierbij denken aan 

scholingstrajecten voor het personeel?

Of gaat het verder en gaan er verdere interne reorganisaties 

plaatsvinden?

In 2017 zijn we gestart met het diagnose- en leerinstrument Vensters voor 

Bedrijfsvoering. Meer informatie hierover staat op pagina 94. Wij 

investeren ook in scholing van medewerkers op vakinhoud en 

competenties. Wij werken doorlopend aan het verbeteren van onze 

dienstverlening en daarmee onze werkprocessen. Herschikking van taken 

(en daarvan medewerkers) kan dan aan de orde zijn.  

Cazemier

114 55 09  Bestuur en 

dienstverlening

GBS Huisbezoek:

Wordt er nog veel gebruik gemaakt van de mogelijkheid om op 

huisbezoek te gaan voor het aanvragen en afleveren van documenten?

Ongeveer 10 tot 12 maal per maand wordt er een huisbezoek afgelegd. 

Ongeveer 18% van de aanvragers maakt gebruikt van de mogelijkheid 

om het reisdocument te laten bezorgen.

Sleeuwenhoek
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115 58 10  Financien en 

algemene 

dekkingsmiddelen

GBS Toepassing van korting van 5% op budget “personeelslasten”:

Met de samenvoeging van de vijf gemeenten en de K5-organisatie is 

een korting van 5% op het budget “personeelslasten” gerealiseerd ten 

opzichte van de voorgaande jaren. Wij houden bij gelijkblijvende taken 

vast aan dat percentage.

a. Deze korting was toch eenmalig?.

b. Er wordt terecht rekening gehouden met gelijkblijvende taken, maar 

verandering van cao-voorwaarden (verhoging van salaris) spelen hierbij 

toch ook een rol?  

a. De eenmalige opdracht om 5% te bezuinigen op de personeelslasten is 

in 2015 gerealiseerd. Dit blijkt ook uit begrotingsstukken van dat jaar. 

b. De gemeentelijke taken blijven weliswaar gelijk maar dit geldt niet voor 

de personeelslasten. Er zijn de afgelopen jaren meerdere 

salarisverhogingen geweest. Dit geldt ook voor  werkgeverslasten. Die 

afspraken liggen vast in de gemeentelijke CAO. Het zijn autonome 

ontwikkelingen. De afspraken worden voor de sector gemeenten op 

landelijk niveau gemaakt. Als individuele gemeente moeten wij die 

afspraak (op)volgen. Daarom is het vergelijken van de personeelslasten 

uit 2015 na het realiseren van de 5% aan bezuinigingen met de huidige 

personeelslasten niet goed mogelijk. 

Cazemier

116 59 10  Financien en 

algemene 

dekkingsmiddelen

GBS Uitvoering van de lopende trajecten:

De lopende projecten worden alleen uitgevoerd als er financiële dekking 

vanuit de (voormalige) gemeenten is.

a. Heeft u enig idee binnen welke termijn deze regeling vervalt?

b. Als een project in gang gezet is waarvoor er oorspronkelijk voldoende 

dekkingsgelden waren, maar door allerlei ontwikkelingen er tijdens de rit 

dekkingsgeld tekort wordt gekomen, wordt een dergelijk project dan toch 

verder uitgevoerd?

a) Deze passage was specfiek gericht op die projecten die overkwamen 

vanuit de voormalige gemeenten en is niet van toepassing op nieuw te 

voteren kredieten. 

b) Indien er extra middelen nodig zijn wordt dit gemeld via de P&C 

documenten met het voorstel de overschrijding goed te keuren. .

Boere

117 66 10  Financien en 

algemene 

dekkingsmiddelen

GBS Banen en vestigingen  per 1.000 inwoners (15-64 jaar):

We constateren dat er ondanks het feit  dat we meer bedrijfsvestigingen 

in de Krimpenerwaard hebben, beduidend minder banen zijn.

a. Is het juist om te constateren dat we beduidend minder grote 

bedrijven hebben?

b. Zou het zinvol zijn om te proberen grotere bedrijven naar de 

Krimpenerwaard te krijgen?

c. Op welke andere wijze zouden we de werkgelegenheid kunnen 

bevorderen?

Het klopt dat in Krimpenerwaard een beperkt aantal grotere bedrijven 

(werkgevers) aanwezig is. Het aantrekken van grote bedrijven staat niet 

los van de nog te bepalen (regionale) bedrijventerrein strategie op grond 

waarvan vraag & aanbod, vervangingsvraag, kwalitatieve analyse en 

typering van de bestaande terreinen duidelijk worden. Daarnaast moet 

ook duidelijk zijn wat onze propositie is naar potentiële bedrijven op 

gebied van  infrastructuur, ontsluiting, kwalitatief goede locaties, hogere 

milieucategorieën, snel internet, etc.). 

Bevorderen werkgelegenheid:- Vele, relatief kleinere, bedrijven leiden ook 

tot bredere dekkingsgraad van vacatures en meer diversiteit in vraag 

waardoor enerzijds voor clienten van SZ meer mogelijkheden zijn en 

anderzijds risicospreiding om de uitstroom doelstellingen te behalen

- Werkgelegenheid groeit in vele sectoren in ras tempo. De Gemeente ligt 

relatief centraal tussen de agglomeraties Rijnmond, Haaglanden en 

Utrecht, een effectieve bijdrage voor het behalen van de 

uitstroomdoelstellingen van SZ Krimpenerwaard is een optimale  OV-

infrastructuur zodat cliënten ook in die regio’s gemakkelijker betaald werk 

kunnen verrichten.

- In KRW zelf is in met name de technische, logistieke en productiesector 

vraag naar personeel, zowel laagopgeleid als hoger opgeleiden. Echter er 

is nog te weinig afstemming tussen vraag en aanbod, de implementatie 

van het Leerwerkbedrijf waarbij Onderwijs, Ondernemers en Overheid 

eendrachtig samenwerken draagt bij aan een betere (lokale) afstemming 

tussen vraag en aanbod van personeel.

Vente

118 87 C  Onderhoud 

kapitaalgoederen

GBS Verkoop gebouwen:

De gemeente Krimpenerwaard beschikt over 131 gebouwen.

a. Zijn er inmiddels al openbare gebouwen verkocht?

b. Is het al duidelijk welke gebouwen de gemeente niet wil verkopen?

a. De voorbereidingen verlopen volgens planning om de te verkopen 

panden binnen drie jaar te verkopen. De eerste aanbiedingen op de markt 

zullen conform deze planning medio december 2017 – januari 2018 

plaatsvinden. 

b. Alle panden waarover besloten is deze te verkopen, zullen ter verkoop 

aangeboden worden.

Boere

119 95 E  Bedrijfsvoering GBS Medewerkersonderzoek (MTO):

In 2015 heeft men net na de herindeling een 0-meting uitgevoerd. Eind 

2017 is de 1e meting uitgevoerd. Op dit moment is de uitslag nog niet 

bekend.

a. Is de eerste meting al uitgevoerd?

b. Welke verwachtingen heeft het managementteam van de 

uitkomsten?

a) De 1-meting van het MTO staat gepland voor Q1 van 2018

b) Op basis van de 0-meting zijn per afdeling acties ondernomen. Wij 

verwachten dat deze acties bijdragen aan het verbeteren van het 

werkplezier. Of dit ook daadwerkelijk het geval is moeten we nog even 

afwachten.

Cazemier
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120 98 E  Bedrijfsvoering GBS Grootte van werkzaamheden voor burgemeester en wethouders

De gemeente Krimpenerwaard is aangesloten bij zeventien verbonden 

partijen, waarvan 10 gemeenschappelijke regelingen en 7 

vennootschappen.

De vertegenwoordigingen zijn in het College van B. en W. over de 

burgemeester en wethouders verdeeld.

Kunt u de grootte van deze werkzaamheden die deze 

vertegenwoordigingen omvatten t.a.v. de volledige baan als collegelid 

aangeven?

De inzet bestaat uit het bijwonen van de Dagelijks bestuurvergaderingen 

en Algemeen bestuurvergaderingen. Veelal is sprake van circa drie tot 

vier vergaderigen per jaar. Bij een tijdsbesteding per vergadering is de 

maximale inzet voor het college per verbonden partij max. 6 

vergaderingen maal 4 uur = circa 24 uur op jaarbasis  

Cazemier

121 115 G  Grondbeleid GBS Schoonhoven, Zevender Thiendenland 2:

De verkoop van de kavels in fase 2 verloopt moeizamer, maar er zit nog 

steeds beweging in.

a. Wat zijn de oorzaken van het moeizame verloop van de kavels?

b. Wat houdt die beweging dan in?

a. Daar kunnen verschillende oorzaken aan ten grondslag liggen. 

Mogelijke verklaring kan zijn dat de bedrijven die de dringende behoefte 

hadden om uit te breiden dat gelijk hebben gedaan (in de 1e fase) . 

Daarnaast kunnen er ook landelijke tendensen onder liggen, zoals de 

bereidheid van banken om leningen te verstrekken, groei van bepaalde 

sectoren onder druk en moeite om goed (technisch) personeel te vinden 

waardoor bedrijven ook minder (snel) groeien. 

b. Er worden ook in de 2e fase nog bedrijfskavels verkocht, maar niet 

meer met de snelheid van fase 1.

Blok

122 VGBK Overzicht commissieleden die vergadervergoeding ontvangen. Op www.krimpenerwaard.nl staat het complete overzicht van alle 

raadscommissieleden.

Cazemier

123 VGBK Overzicht reisgeld vergoeding medewerkers gemeente Krimpenerwaard 

tussen de diverse locaties in de gemeente

Via de salarisadministratie worden dienstreiskosten uitbetaald, maar er 

kan geen specifieke selectie gemaakt worden op kosten die betrekking 

hebben op reizen tussen de diverse locaties van de gemeente.

Cazemier

124 VGBK Stand van zaken privatisering zwembad Schoonhoven. Conform planning in de sportnota wordt Q1 2020 gestart met de 

voorbereiding. 

Sleeuwenhoek

125 VGBK Waaruit bestaat de stijging kosten gemeenteraad. Dit komt door de jaarlijkse indexering op grond van circulaires van het 

Ministerie van Binnenlandse Zaken.

Cazemier

126 6 Leeswijzer 

/Gevolgen 

renteomslag

VGBK Hoe kan een lagere rente 1,15 % leiden tot een nadeel voor de 

begroting ?

Graag nadere uitleg met een voorbeeld.

De renteberekening binnen de totale begroting is kostenneutraal. Echter 

per onderdeel van de begroting kan dit wel tot verschuivingen  leiden. 

Neem het onderdeel riolering dat een gesloten complex binnen de totale 

begroting is.

Uitleg gesloten complex: De opbrengsten zijn nooit hoger dan 100% van 

de toegerekende kosten.

Stel: De kosten van de riolering bedragen 500. De opbrengsten zijn gelijk 

aan de kosten en de totale aanslag voor de riolering is dus ook 500.

Doordat de rente daalt, dalen de kosten voor de riolering met 10. De 

kosten van de riolering bedragen nu 490. De opbrengsten zijn gelijk aan 

de kosten en de totale aanslag voor de riolering is dus ook 490. 

Conclusie: De aanslag daalt van 500 naar 490. Het bedrag dat op de 

bank van de gemeente binnenkomt daalt met 10. 

Boere

127 17 01  Samenleving VGBK Bij de post sport worden de baten in de jaren 2019 en verder ongeveer 

500 k lager.

Is dit vooruitlopend op de harmonisering van de accommodatie tarieven 

enz.?

Graag uitleg van deze afwijkingen.

De baten dalen doordat sprake is van lagere bijdragen vanuit reserves ter 

dekking van kapitaallasten. Zie hiertoe ook het antwoord op vraag 30.

Sleeuwenhoek

128 VGBK Algemeen:

Wordt er bij de voorziening voor onderhoud onroerend goed ( 131 stuks 

) al rekening gehouden met verkoop van een aantal op korte termijn ?

Dit is juist. De panden zijn uit het MJOP gehaald, wat als een kosten 

besparing kan worden gezien. Wel wordt er voor de maximale 

verkooptermijn van drie jaar rekening gehouden met de lopende 

exploitatielasten voor nutsaansluitingen, belastingen en heffingen.

Boere

129 11 01 Samenleving D66 punt 2: wat zijn de kostenvoordelen door de verbetering van het 

medegebruik van accommodaties? Kunt u hier een schatting van geven 

en is een stijging nog mogelijk?

Tot op heden zijn er nog geen kostenvoordelen gerealiseerd door 

medegebruik van accommodaties. Het is niet mogelijk om een inschatting 

te geven over de hoogte van een toekomstige besparing

Sleeuwenhoek
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130 12 01 Samenleving D66 02.02.04 vergroten verkeersveiligheid jeugd bij wegconstructies: welke 

prestatieindicator zouden we naar de toekomst kunnen toevoegen 

hiervoor?

Als we 'werk met werk maken' (dus bij weg constructies/ herstraat 

werkzaamheden direct het aspect verkeersveiligheid meenemen) houden 

we rekening met de basiskenmerken wegontwerp voor erftoegangswegen 

binnen de bebouwde kom. Deze uitgangspunten zijn opgesteld om 

veiligheid voor weggebruikers zo goed mogelijk te waarborgen. Bij 

scholen of sportaccomodaties wordt extra aandacht aan 

verkeersveiligheid gegeven (voor loop- en fietsroutes). Een indicator zou 

kunnen zijn: de gemeten snelheid (in relatie tot de V85 waarde) en het 

aantal wegen wat is ingericht in overeenstemming met de 

bassiskenmerken wegonterp.

Neven

131 14 01 Samenleving D66 punt 13: zijn er nog efficiencyvoordelen te behalen zodat 

zwemleskosten gedrukt kunnen worden?

Graag vraag verduidelijken zodat helder is welke specifieke efficiency 

voordelen aan gedacht wordt. 

Sleeuwenhoek

132 14 01 Samenleving D66 02.18.03 Kunnen we het aantal vrijwilligers gaan meten via de 

verstrekkingen van de vrijwilligerspas?

Gemeten wordt het aantal verstrekte vrijwilligerspassen. Niet alle 

vrijwilligers vragen deze pas aan. Het totale aantal vrijwilligers is hierdoor 

niet in beeld. 

Sleeuwenhoek

133 0 Algemeen D66 Is het mogelijk dat in het vervolg bij de digitale versie van de begroting 

inhoudsopgave en paginanummering met elkaar kloppen? Ook iets 

meer verwijzingen naar overige modellen zou wenselijk zijn.

In de inhoudsopgave is inderdaad een onjuiste verwijzing opgenomen 

naar de paragraaf Financiering. Dit moet zijn pagina 88 i.p.v. 83. 

In de volgende begroting  verwerken wij de gevraagde verwijzingen naar 

de modellen zoveel als mogelijk.

Boere

134 19 02 Jeugd en WMO D66 02.17.01 Heeft u een idee hoe we een doelmatig en sober WMO 

kunnen meetbaar kunnen maken?

Op landelijk niveau zijn indicatoren opgesteld m.b.t. sturing op de wmo. 

Wij gebruiken deze indicatoren om de gemeente te kunnen vergelijken 

met andere gemeenten.

Sleeuwenhoek

135 23 03 Openbare Orde 

en Veiligheid

D66 Crisisbheersing en rampenbestrijding: wat wordt voor het jaarlijkse 

bedrag van 194K gedaan voor de inwoners? Wordt alles uitbesteed aan 

de Veiligheidsregio of doen we zelf nog iets?

In samenwerking met de gemeenten Bodegraven-Reeuwijk, Gouda, 

Waddinxveen en Zuidplas, is de intergemeentelijke crisisorganisatie 

opgezet en wordt in gezamenlijkheid opgeleid, getraind en geoefend. 

Deze post omvat ook loonkosten van ons eigen personeel.  

Cazemier

136 22 03 Opebare Orde en 

Veiligheid

D66 03.08a.01/03 Welke winkelgebieden/bedrijventerreinen staan voor 2018 

voor een keurmerk veilig ondernemen/winkelgebied op het programma?

Er zijn (verkennnende) gesprekken gaande. Nog geen concrete 

initiatieven.

Cazemier

137 21 03 Openbare Orde 

en Veiligheid

D66 Punt 2 cameratoezicht: is hier geld voor uitgetrokken in 2018? Niet specifiek. Indien van toepassing wordt ruimte gezocht in de 

bestaande middelen. 

Cazemier

138 22 03 Openbare Orde 

en Veiligheid

D66 03.05.01 Brandweerpersoneel op peil houden: heeft de 

promotiecampagne al vrijwilligers opgeleverd?

Er hebben zich vrijwilligers aangemeld. Of dit resultaat is van onze 

bijdrage aan een promotiecampagne is niet duidelijk.

Cazemier

139 23 Openbare Orde en 

Veiligheid

D66 Crisbeheersing en rampenbestrijding: wat wordt voor het bedrag van 

194K gedaan, doen we naast de Veiligheidsregio zelf ook nog iets?

Zie antwoord op vraag 135. Cazemier

140 25 04 Werk en Inkomen D66 Wat wordt bedoeld met 'een proactieve werkgeversbenadering levert 

resultaat op'. Welke mensen vinden werk en hoeveel mensen in dienst?

a. Een proactieve werkgeversbenadering houdt in dat niet alleen 

gereageerd wordt op de melding van een vacature bij een werkgever, 

maar ook dat actief in gesprek wordt gegaan met werkgevers en 

ondernemerskringen om toekomstige behoefte van instroom van 

personeel vroegtijdig te signaleren. Via projecten dan wel 

samenwerkingsarrangementen (banenmarkten en instroomprojecten) 

wordt dit vormgegeven.  

b. Het zijn vooral clienten die voldoen aan de 

basiswerknemersvaardigheden die succesvol doorstromen naar betaald 

werk. 

c. Tot en met september bedraagt de uitstroom 154 cliënten.   

Vente

141 29 Werk en Inkomen D66 Tabel: wat is de bijdrage van het rijk voor ' werk en inkomen' en wat 

houdt het nieuwe beleid van 35K voor 2018 in?

Het voorlopig vastgestelde rijksbudget voor inkomensvoorziening 

bedraagt € 8,9 miljoen. Het budget voor het werkdeel is verwerkt in de 

gebundelde integratie-uitkering Sociaal Domein.

De € 35k voor nieuw beleid betreft de ontwikkeling van een strategisch 

communicatieplan Sociale Zaken.  

Vente

142 27 Werk en inkomen D66 04.02.02 (pagina 26/27) 4 personen bij tegenpresentatie; waar is dit op 

gebaseerd?

Dit is als doelstelling geformuleerd door het college en moet uiteindelijk 

leiden tot uitstroom naar werk. Bij voorkeur worden mensen direct 

geplaatst op een baan via een proefplaatsing.

Vente

143 27 Werk en Inkomen D66 04.04c.04 (pagina 26/27) 80 jeugdigen zonder werk worden bemiddeld 

naar werk of school, uit de tabel blijkt echter dat er veel meer zijn (rond 

de 430) wat gebeurt er met de rest?

De meeste jongeren vinden aansluitend op hun stage een baan. De 

caseload van de jongerenconsulent ligt momenteel rond de 130 jongeren.

Vente
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144 30 05 Economie D66 De binnenvaart wordt een belangrijke economische sector genoemd. 

Hoeveel Krimpenerwaarders zijn werkzaam in de binnenvaart? Waarom 

wordt de dienstensector niet als belangrijke sector genoemd?

We beschikken zelf niet over exacte aantallen betreffende de 

binnenvaart. Qua werkgelegenheid ziet de sectorverdeling er als volgt uit: 

maakindustrie 31,1%, handel en transport 28,4%, onderwijs en zorg 

18,1%, zakelijke diensten 13,8%, overheid 2,6%, horeca 2,6% en overig 

3,3%. (bron: Waarstaatjegemeente.nl) De belangrijkste sectoren in 

Krimpenerwaard zijn de maakindustrie, bouw en logistieke sector. We 

zullen de branchevereniging voor de binnenvaart vragen of zij gegevens 

hebben. Zodra we deze hebben zullen we deze beschikbaar stellen aan 

de raad.

Vente

145 30 05 Economie D66 In 2018 doen we een voorstel voor ontwikkeling duurzame landbouw. 

Waar moeten we aan denken en hoeveel is begroot?

In januari 2018 wordt aan de raad een uitgangspuntennotitie Adaptieve 

Landbouw ter vaststelling voorgelegd, inclusief een verzoek voor een 

substantiële bijdrage voor de ontwikkeling van duurzame landbouw in de 

vorm van de Proeftuin Krimpenerwaard.

Vente

146 31 05 Economie D66 Is de 10-punten wensenlijst van de georganiseerde bedrijven in de 

Krimpenerwaard (publicatie zomer 2017) hier betrokken?

Bij het opstellen van het Programmaplan Economie en uitvoeringsagenda 

worden zoveel mogelijk suggesties vanuit de ondernemers betrokken. 

Hiertoe heeft het Economisch Platform Krimpenerwaard (namens 

sectoren groot zakelijk, detailhandel, horeca, ZZP, onderwijs, landbouw 

e.d.) eerder ook input aangereikt middels een aanzet voor het 

economisch beleid. De bedrijven van de 10-punten wensenlijst betreffen 

voornamelijk de retailorganisaties. Het Programmaplan Economie wordt 

voor vaststelling van het College ter advisering overigens besproken met 

ondernemers.

Vente

147 32 05 Economie D66 05.02.04 Hoe gaan deze afspraken eruit zien en over hoeveel 

werknemers hebben we het?

De afspraken die gemaakt worden hebben betrekking op de instroom van 

personeel op korte en middellange termijn.

In 2017 is begonnen met het opzetten van kleinschalige instroomtrajecten 

met individuele werkgevers waarbij nauw wordt samengewerkt tussen SZ 

en werkgever.

Uitgangspunt is dat dit in 2018 wordt uitgebreid. De opzet van een 

Leerwerkbedrijf op langere termijn  draagt hiertoe bij om in

breder verband afspraken te kunnen maken met het bedrijfsleven voor 

plaatsing van potentiele werknemers met een afstand tot de arbeidsmarkt.

Vente

148 33 Economie D66 Is dit onderwater drainage project inmiddels gestart? Waar? Door wie? Op 7 september 2017 is het project is gestart op 2 locaties in de 

Krimpenerwaard. Twee ondernemers (aan de Bovenkerkseweg en de 

Koolwijkseweg 39 in Stolwijk) waren bereid mee te werken aan dit project 

en hebben hiervoor een deel van een perceel beschikbaar gesteld. Op 

beide percelen is een proefopstelling aangelegd met peilgestuurde 

onderwaterdrainage. Het project loopt 2 jaar en wordt uitgevoerd in het 

kader van het gemeentelijk Jaarplan Landbouw 2016/2017 en sluit aan op 

de Proeftuin Krimpenerwaard. Het project wordt begeleid door het 

Veenweiden Innovatie Centrum en PPP Agro-advies. Op dit moment 

wordt onderzocht of de MBO-smart technology bij dit project kan 

aansluiten.

Vente

149 34 Economie D66 05.13.02 Hier wordt verwezen naar 05.13.01. Dez paragraaf zien we 

niet in de lijst staan?

Deze verwijst naar het Collegewerkprogramma. Vente

150 44 07 Duurzaamheid D66 07.04.08 Hoe gaat de gemeente dit realiseren? Wat is begroot? 

Hoeveel mensen hoopt men te bereiken in 2018?

Zoals in het Collegewerkprogramma aangegeven willen we projecten 

opstarten voor zowel bewustwording als ook daadwerkelijk 

energiebesparing bij inwoners te bewerkstelligen. Er is geen apart budget 

begroot. Door gemeente en via de Omgevingsdienst Middne-Holland 

worden uren beschikbaar gesteld om deze projecten op te starten.

Neven

151 52 08 Recreatie en 

Toerisme

D66 Inkomsten recreatie zijn voor 2018 begroot op 1,27 miljoen. Waar komt 

dit vandaan? Is het zo dat o.a. de verkeersveerpont Schoonhoven 

wederom abusievelijk opgenomen is als inkomsten recreatie? Welke 

projecten zitten hier nog meer in?

De inkomsten voor dit programma bestaan uit inkomsten uit de MFA's 

(zoals De Drie Maenen, De Spil, het Rak en De Waard), de diverse veren 

en specifieke budgetten voor recreatie en toerisme. 

Blok, Neven

152 53 09 Bestuur en 

dienstverlening:

D66 Punt 6: flexibiliteit openingstijden. Betekent dit een wijziging in de APV? Nee. Cazemier

153 58 10 Financien D66 punt 8 Begraven: zijn hier nog extra kosten voor gereserveerd? Tijdens 

de themaavond in september bleken op een aantal begraafplaatsen nog 

wat onzekerheden te bestaan omtrent vindplaats eigenaren en omtrent 

onderhoud.

In de eerste Tussenrapportage is er € 102.500 beschikbaar gesteld vanuit 

de reserve begraafplaatsen voor werkzaamheden die voortvloeien uit de 

harmonisatie (75.000 in 2017 en 27.500 in 2018). Technische kosten 

voortvloeiend uit te maken keuzes zijn hierin niet begrepen. 

Boere
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154 60 10 Financien D66 10.01 Hoe zijn de schommelingen in geld- en vermogensbeheer tussen 

2016, 2017 en 2018 te verklaren?

In de jaren 2018 tot en met 2021 is de doorberekende rente aan vaste 

activa verantwoord op geld- en vermogensbeheer (e.e.a. conform 

gewijzigde BBV). In 2016 en 2017 werd de doorberekende rente nog 

geraamd op de voormalige kostenplaats Kapitaallasten. 

Boere

155 72 A Heffingen D66 Hoe kan het dat het percentage OZB voor eigenaren woning in 2018 

iets daalt terwijl er staat dat het stijgt met de inflatiecorrectie van 1,4%?

Dit komt doordat we niet het tarief met 1,4% laten stijgen, maar de 

opbrengst. Door een toename van de totale woningwaarde is het niet 

nodig om het tarief te laten stijgen. 

Boere

156 77 A Heffingen D66 Reiniging: is het reeel om uit te gaan van 12 ledigingen ipv 13 

ledigingen per jaar? Nu lijkt het of de lasten voor de inwoner in totaal 

wat zijn verlaagd maar dit is alleen het geval als er minder restafval 

wordt aangeboden dan vorig jaar.

Uit de nu bekende cijfers van Cyclus blijkt dat men ook inderdaad minder 

restafval aanbiedt. Hierop is de verwachte daling van 13 naar 11 

ledigingen gebaseerd. Indien het daadwerkelijk aantal ledigingen toch 

hoger is dan 11, is de aanslag ook hoger.

Wij verwijzen u ook naar de Begroting in één oogopslag waarin bij de 

vergelijking met vorig jaar het aantal van 11 ledigingen voor beide jaren is 

gehanteerd.

Boere, Neven

157 79 B 

Weerstandsvermoge

n

D66 Algemeen/risico-taart: graag afkortingen van niet in de Van Dale 

voorkomende afkortingen volledig opnemen. Kan dit?

Wij zullen hier in het vervolg rekening mee houden. Het betreffen de 

afkortingen van de afdelingsnamen.

Boere

158 80 B 

Weerstandsvermoge

n

D66 Gebiedsovereenkomst. Hier wordt 40% van de maximale overschrijding 

als risico opgenomen. In de tabel op blz. 78 staat dat voor risico's 

minder dan 1 keer per 10 jaar 10% voldoende is. Op welke wijsheid is 

deze 40% gebaseerd?

De gebiedsovereenkomst betreft een specifiek risico dat maximaal 3 

miljoen euro bedraagt en waar afspraken met het hoogheemraadschap 

aan ten grondslag liggen. Wij hebben gekozen voor opname van dit 

volledige bedrag gelet op de omvang van het risico en  omdat binnen de 

systematiek hiervan 50% owrdt afgedekt. Onverkorte toepassing van de 

systematiek zou betekenen dat slechts € 150.000  zou worden 

opgenomen in het weerstandsvermogen (10% * 3.000.000 * 50%). Dit 

achten wij op dit moment nog onvoldoende. 

Boere

159 83 C Onderhoud 

Kapitaalgoederen

D66 Zijn in dit onderhoud ook de gemeentelijke zwembaden opgenomen? Ja, de zwembaden die in gemeentelijk eigendom zijn, zijn in dit 

onderhoud opgenomen. Dit betreft zwembad De Hofstee in Bergambacht 

en zwembad 't Wilgerak in Schoonhoven.

Boere

160 83 C Onderhoud 

Kapitaalgoederen

D66 Waarom worden enkel in bezit van de gemeente zijnde monumenten bij 

een open monumentendag niet opengesteld wegens 

onderhoudsafhankelijk gevaar?

Enkele gemeentelijke monumenten (bv. kerktorens) worden niet 

opgengesteld omdat de gemeente de veiligheid van de bezoekers niet 

kan garanderen en het risico bestaat dat bij ongevallen de gemeente 

aansprakelijk wordt gesteld. 

Boere

161 126 Meerjarenbegroting D66 Model 3 punt 10: waarom vallen de structurele verhoging van de 

loonkosten (door de cao-afspraken) onder de frictiekosten?

Dit is inderdaad niet correct. De toelichting in de kolom "oorzaak" is 

blijven staan vanuit de begroting 2017. 

Cazemier

162 130 Meerjarenbegroting D66 Model 5 nieuw beleid: waarom staat de tijdelijke extra inhuur (77K) voor 

Sociale Zaken niet bij dit onderdeel?

In het onderdeel nieuw beleid zijn alleen de posten van de kadernota 

2018 opgenomen. 

Boere, Vente

163 136 Balans / reserves D66 Waar vinden we de ca. 2-3 miljoen euro voor de Krimpenerwaard 

gelabelde reserves Groenalliantie?

Op pag. 103/104, paragraaf F verbonden partijen. Dit maakt onderdeel uit 

van het eigen vemogen van de Groenalliantie.

Boere


